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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2015. szeptember 3-ai 

munkaterv szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Illeg 

Pál, Torma Lajos, bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak: Módi Miklós, Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 17 óra 22 perckor 

megnyitotta. Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen 

volt. Ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat.  

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, hogy szavazzanak a 

napirendről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

93/2015. (IX.3.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2015. 

szeptember 3-ai munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1.  A Képviselő-testület 2015. szeptember 8-ai ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

- A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) önkormányzati rendelet – módosítása 

- Az Önkormányzati Szociális Szolgálat SZMSZ-ének, valamint a telephelyek szakmai 

programjainak módosítása 

- Az iskolai védőnői körzet módosítása 

 

Zárt ülés: 

2. Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

1.  NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2015. szeptember 8-ai ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 
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Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű 

határozatok végrehajtásáról 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy Benyiczki Ágota óvodavezető tájékoztatja a képviselő-

testületet a 7. pontban az ingyenes bölcsődei és óvodai gyermekétkeztetés biztosítására vonatkozó 

szabályokról.  

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy a finanszírozás törvényi háttere még nem jelent 

meg, a gazdasági osztállyal egyeztetett, akik megerősítették azt az információt, hogy várják azt a 

számítást, amivel az Állam kompenzálja a kiesést. A költségvetésben a tervezett bevételeiket ez a 

törvény módosítja, jelentősen csökkeni fognak. Legfeljebb 10 gyermek fog étkezési térítési díjat 

fizetni. A számítási tételeket a MÁK nem adja ki, a későbbiekben jelenik majd meg egy összeg, ami 

lehetővé teszi, hogy az költségvetésüket hozzá igazítsák. Az elképzelés egyébként nagyon jó, és 

támogatni tudja, de az, hogy ez milyen forrásból fog bekerülni, az még kérdéses. A jelenlegi 

költségvetési törvénymódosítást még nem látta.  

 

Dr. Mátics István elnök kérdése az volt, hogy havi bontásban ez mekkora összeget jelent.  

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy az összeg még számítás alatt áll, de 

hozzávetőlegesen ez 1 M Ft-ot fog jelenteni havonta. Elmondta még, hogy az önkormányzatot 

átmenetileg mindenképpen terhelni fogja ez az összeg. Abban kért segítséget, hogy a finanszírozást 

gondolja át a hivatal. 

Felvetett egy jogszabályi lehetőséget a bölcsődei finanszírozással kapcsolatban, hogy van egy 

szolgáltatásért fizetendő díj,  ami jelen esetben nulla forint, és van az étkezését fizetendő díj, ami eddig 

térítési díj köteles volt. Ez nem javaslat, azonban úgy gondolta, mindenképpen átgondolásra szorul 

lehetőségként. Ismeretei szerint a környéken nincs más, aki ingyenesen szolgáltat, már több helyen 

bevezették a szolgáltatási díjat.  

 

Heizler Gabriella bizottsági tag véleménye az volt, nem biztos, hogy a szolgáltatásért pénzt kéne 

kérniük.  

 

Dr. Gieszer Zsuzsanna orvos-igazgató kérdése az volt, hogy mekkora összeggel támogatja az 

önkormányzat az ellátást? 

 

Mátics Katalin bizottsági tag elmondta, hogy a költségvetésük normatívájának 40-45 %-át fedezi az 

önkormányzat.  

 

Dr. Mátics István elnök kérdésére válaszolva - Máshol ez a szolgáltatási díj milyen összegű? – 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy körbe kell nézni, erre nem tud pontos választ adni. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a két ülés közötti anyaghoz helyben kiosztásra került, 

hogy az Emberi Erőforrások Minisztériuma meghirdette a Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Önkormányzati Ösztöndíjpályázatot, aminek a csatlakozási határideje 2015. október 1-je. A képviselő-

testületi ülésen kell dönteni arról, hogy csatlakozik-e az önkormányzat.  

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázathoz 

történő csatlakozásról. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

94/2015. (IX.3.) ESZB határozata 

a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázathoz történő csatlakozásról 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testületnek a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázathoz történő csatlakozást. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy korábban már felmerült az a probléma, hogy az 

iskolákban megszűnt a gyermek és ifjúságvédelmi felelős státusz. Most a Szociális Szolgálat látná el 

ezt a feladatot családgondozói státusz alatt. A jogszabály meg fog változni, a Szociális Szolgálat fogja 

ellátni a járásban a családi- és gyermekjóléti szolgáltatást. A rendelet még nem jelent meg, ezért arra 

tettek javaslatot, hogy az ifjúságvédelmi státusz létrehozását is majd ezzel együtt tárgyalja a képviselő-

testület.  

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy születhetne most is döntés, de ha már új struktúrát 

kell felállítani, akkor az új rendszerbe illesztené be az új kolléga tevékenységét.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

95/2015. (IX.3.) ESZB határozata 

az Önkormányzati Szociális Szolgálat létszámának bővítéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testületnek az Önkormányzati Szociális Szolgálat létszámának 1 fővel – 

családgondozói státuszban – történő bővítését. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) önkormányzati rendelet – módosítása 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal, 1 

tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

96/2015. (IX.3.) ESZB határozata 

„A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) önkormányzati rendelet – módosítása” című 

előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) 

önkormányzati rendelet – módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 
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Az Önkormányzati Szociális Szolgálat SZMSZ-ének, valamint a telephelyek szakmai programjainak 

módosítása 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy két oka volt az SZMSZ módosításának. Egyrészt 

májusban volt egy hatósági ellenőrzés, mely egyes pontokban kifogásolta az SZMSZ-t, másrészt a 

gazdasági szervezetük átalakult. Az SZMSZ-nek tartalmaznia kell a gazdasági felépítésre vonatkozó 

adatokat. Létszámváltozás is történt, ezt is módosítaniuk kellett. A szakmai programokat azért kellett 

módosításra beadni, mert az SZMSZ a szakmai programok kötelező része, hiába csak 2 szakmai 

program volt érintett, amit a hatóság kifogásolt.   

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

97/2015. (IX.3.) ESZB határozata 

„Az Önkormányzati Szociális Szolgálat SZMSZ-ének, valamint a telephelyek szakmai 

programjainak módosítása” című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az Önkormányzati Szociális Szolgálat SZMSZ-ének, 

valamint a telephelyek szakmai programjainak módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Mátics Katalin intézményvezető bemutatta Laczkovics Irént, aki jelenleg az idősek gondozóházának, 

házi segítségnyújtásnak és szociális étkeztetésnek a vezető feladatait látja el.  

 

Laczkovics Irén gondozási egység vezető elmondta, hogy 7 éve dolgozik a családsegítő 

szolgáltatásban, örül az új feladatnak a szakmai program elkészítésében is részt vett. Meghívta a 

bizottságot az idősek gondozóházába, egy kihelyezett ülés megtartására. A gondozóházat sikerült 

megújítani, otthonosabbá tenni a környezetet.  

 

Az iskolai védőnői körzet módosítása 

 
Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést és annak kiegészítését. 

Elmondta, törvény írja elő, hogy bármilyen körzetmódosításról ki kell kérni az érintett orvosok, illetve 

védőnők hozzájáruló nyilatkozatát. Ezt tartalmazza a kiegészítés.  

Véleménye az volt, hogy a határozati javaslatban külön kellene szerepelteti a Hamvas Béla 

Gimnáziumot és Szakképző Iskolát.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a finanszírozási szerződésben, amit az OEP-pel kötött a 

Szakorvosi- és Ápolási Intézet, abban így szerepelnek a körzetek. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

98/2015. (IX.3.) ESZB határozata 

„Az iskolai védőnői körzet módosítása” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az iskolai védőnői körzet módosítása” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 
Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, hogy a bizottsági ülést megelőző közbeszerzési ülésen 

korpás kiflit szavazott meg a munkacsoport az oroszlányi köznevelési intézmények évfolyamán tanuló 

gyermekek számára. 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a kiírást hosszas vita előzte meg. 

 

Mátics Katalin intézményvezető elmondta, hogy szeptember 1-jétől életbe lépett a menza rendelet. A 

jelenlegi tapasztalatok és a jövőbeni tervek alapján a normát módosítani kell. Ez még plusz 

költségtényező. Az elv az, hogy megpróbálnak a költségvetésükből gazdálkodni, de a 2016-os évet 

megfontoltan kell tervezni, a menzarendelethez alkalmazkodva. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag javaslata az volt, hogy kérdezzék meg az óvodai és iskolai étkeztetést 

is. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy erről már döntött a képviselő-testület, novemberben 

kerül felülvizsgálatra, mennyire tartják be a rendelet előírásait.  

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt Dr. Mátics István elnök 18 óra 8 perckor a bizottság nyílt 

ülését bezárta.  

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 Dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


